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هر بار به واژه عاشق و معنی و مصداقش اندیشیده ام دو 
نام در ذهنم بزرگ تر از نام های دیگر نقش بسته است؛ 
فرانسوا تروفو و حمیدرضا صدر. دکتر صدر به معنای 
واقعی کلمه عاشق بود. مردی که سال ها با دلنوشته های 
عاشقانه و نقد  فیلم هایش، صفحاتِ مجلات سینمایی 

را رنگ می زد و دل عاشقان سینما را می لرزاند. از آثار 
برگمان گرفته تا شهیدثالث همه و همه حداقل یک بار 
طعم شیرین قلم او را چشیده  بودند. اما انگار این همه 
عاشقانه برایش کافی نبود. حمیدرضا صدر پس از چندی 
معشوق دیگری را برای نوشته های پرشورش برگزید و تا 

آخر عمر آن را رها نکرد؛ فوتبال.
ورزش  یک  از  فراتر  چیزی  فوتبال  صدر  دکتر  برای 
که  زیبایی  ضربه ی  و  پاس  هر  در  او  بود،  گروهی 
دنبال  به  توپ می کردند  روانه ی  ساق های ستاره ها 
عشق می گشت. او بر خلاف نگاهِ برخی روشنفکران 
عصاقورت  داده  که از فوتبال حرف زدن را دون شان 
خود می دانستند، چنان با شوری حیرت انگیز از فوتبال 
از  خفا  در  نیز  همان ها  که  می نوشت  و  می گفت 

نوشته هایش به وجد می آمدند. برای دکتر صدر فوتبال 
و سینما و ادبیات همه محلی بودند برای یافتن عشق 
و همین نگرش غریب، او را از خیل عظیم مفسران و 
منتقدان و کارشناسان فوتبال و سینما جدا می کرد . 
او در سخن وری استاد بود و در نوشتن چیره دست. 
هنگامی که با آب و تاب و سرعتِ زیاد و حافظه ی 
مثال زدنی اش حرف می زد دل ها را می ربود و آنگاه که 
در موقعیتی متمرکزتر از علایقش می نوشت، خواننده 
را به فکر فرو می برد. سمبلی بود از درگیری عقل و 
حس، منطق و شور و مغز و قلب. تشخص بی بدیلِ 
فکری و قلم شیرین و البته مهم تر از هر چیز، »بادی 
لنگوئج« به یادماندنی اش از او کاراکتری آیکونیک در 
حافظه ی جمعی چند نسل از عاشقان فوتبال و سینما 

زندگی  روایتِ  دکتر صدر،  زندگی  داستان  می سازد. 
مردی ست که به همه چیز عشق می ورزید، 

زیبایی را درک می کرد و در لحظه لحظه ی 
سخن  عاشقانه هایش  از  عمرش 
می گفت. مردی که احتمالا در آخرین 
لحظه ی زندگی اش، حتی مرگ را نیز 

عاشقانه در آغوش کشید.
پانویس: تیتر از عنوانِ فیلمی از عباس 

کیارستمی برگرفته 
شده است.

برای »او« که پر کشید؛  مثل یک عاشق

دانیالهاشمیپور

نویسندهومنتقد

استقلال فاتحِ داربی بی کیفیت ها؛

غصب و غارتِ 
»بیت المال«
صفحه 8
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خبر

این روزها که بازار انتقادات داغ است و اخبار تلخ و شیرین 
در حوزه بهداشت و درمان را در سراسر کشور می شنویم، با 
عنایت به زحمات و تلاش های بی دریغ ستادهای مقابله با 
کرونا، خوب است در لا به لای انبوه این اخبار، خبری هم 
از تلاش، نور و زندگی بدهیم، الان که در تحریریه روزنامه 
نشسته بودم اوراق و اخبار چند ماهه گذشته را بازنگری 
و دشواری های  تمام سختی ها  و  به تلاش ها  می کردم، 
مسیری که دانشگاه علوم پزشکی در دوران شیوع ویروس 

منحوس کرونا با آن روبرو بود، برخوردم. 
بررسی کردم که تیم اجرایی دانشگاه علوم پزشکی البرز، 
در طی قریب به پانزده ماه، چقدر از این راه پُرپیج و خم 

را پیموده است؟ 
این  بی وقفه  تلاشِ  با  که  بود،  جالب  بسیار  من  برای 
کمرشکن  کارهای  تمامی  همراه  سلامت،  راه  مدافعانِ 
چون مدیریت و مقابله با ویروس کرونا آن هم در استانی 
پایتخت،  گوش  کنارِ  و  میلیون جمعیت  با حدود چهار 
با هزاران سختی و کمبود تخت بیمارستانی، که موجب 
البرز در ردیف محروم ترین استان های  تا استان  گردیده 
کشور از این لحاظ باشد،توام با هزاران مشکل اعتباری و... 
اما با همتی ستودنی، عمران، ساخت و افزایش ظرفیت 
بیمارستان های موجود و تکمیل پروژه های بیمارستانی در 

سطح استان را تسریع بخشید. 
با وجود همه کم و کاستی ها و کمبودهای همیشگی، 
مدیریت کرونا در استان البرز به حدی بود که در ستاد 
از دانشگاه علوم پزشکی استان، تقدیر  بارها  ملی کرونا 
پاسداشت های  و  تقدیر  این  همچنین  گردید،  تشکر  و 
دیگر  و  استاندار  از  اعم  استانی  مقامات  از سوی  مکرر، 
مسئولین، برای دشواری های مسیری است، که دانشگاه 

علوم پزشکی با صلابت و قدرت پیموده است.
از جمله اقدامات مهم دانشگاه در این دوره سخت این 
پروژه  اعتبارات،  محسوس  کمبودِ  وجود  با  که،  است 
درصد   ۴٠ دوره  این  از  قبل  تا  که  فردیس  بیمارستان 
پیشرفت فیزیکی داشته بود، اکنون در آستانه اتمام ابنیه، 
نوع  این  اگر  و  است  گرفته  قرار  افتتاح  و  تجهیز  آماده 

عملکرد را جهادی بنامیم، گزاف نگفته ایم. 
هدف،  جامعه  همه  واکسیناسیون  بر  علاوه  همچنین 
سطح  در  پرخطر  گروه های  واکسیناسیون  کردن  اجرایی 
استان البرز از جمله اقدامات موثری است که در استان 
به همت دانشگاه علوم پزشکی البرز اجرایی شد، اقشاری 
چون خبرنگاران، تاکسیرانان، نانواها، قضات، اتوبوس رانان، 
نیرو انتظامی و... که بهترین نحو ممکن با جامعه آماری 

بالا، عملی شد.
ناگفته نماند، سیاستِ کاری دانشگاه، در کنار وظیفه ذاتی 
خود که برنامه ریزی برای درمان و آموزش دانشجویان 
در رشته های مختلف پزشکی است، با موفقیت، تمامی 
و  تربیت  به  و  کردند  مدیریت  را  آموزش  کلاس های 
به نحوی که  پرداختند،  بوم  این مرز و  آموزش جوانان 
در همین دوره در بخش آموزش، دانشگاه علوم پزشکی 
البرز، موفق به کسب چند رکورد در سطح دانشگاه های 
علوم پزشکی کشور گردید، همچنین نظارت مستمر بر 
مراکز صنعتی و تولیدی و اصناف که از وظایف ذاتی و 
مستمر دانشگاه محسوب می گردد را در راستای کار خود 
قرار داد و در کنار این امور، فعالیت بی وقفه عمرانی را 
هم در دستور عمل و اجرا قرار داده است، مانند تکمیل 
تفاهم نامه های عمرانی به جا مانده از قبل، رسیدگی به 
امور خَیرین محترم و تشریح سیاست های دانشگاه جهت 
توجیه و متقاعد کردن بزرگان و فرهیختگان استان در 
جذب سرمایه انسانی و... آن هم، برای ساختاری که به 
شدت از کمبودها رنج می برد، تسویه دیون مانده از قبل به 
پیمانکاران و نهادها و سازمان ها، همچنین ادامه تلاش 
و زحمت گذشتگان برای تکمیل پروژه های بیمارستانی 
استان و توجه به بیمارستان های تحت نظارت دانشگاه و 
توجه به دایر کردن چند مرکز اورژانس تا پرداخت حقوق 
کادر  و  پرستاران  و  پزشکان  خادمان سلامت  مزایای  و 

توجه  و  بهداشتی  پیمانکاران  به  بدهی  پرداخت  اداری، 
به نیازهای روزانه درمانی مردم از بیمارهای سطحی تا 
عمل های جراحی بزرگ، بدون لحظه ای تاخیر و توقف 
این گزارش نمی گنجد،  و شرح کارهای بسیاری که در 
همچنین به این موضوع بسیار مهم هم باید اشاره کرد 
کادر  رفتار هم،  در  مذکور،  کاری  فشارهای  تمام  با  که 
از  دور  به  و  با کاری منسجم  دیدم،  امانت دار  را  درمان 

هرگونه حرکت سیاسی یا تبلیغاتی!  
به سرعت برق و باد قریب به پانزده ماه از تلاش گروه 
جهادی درمان گذشت! از روزهای تشکیل اتاق فکر مردمی 
و برگزاری ستاد مرکزی کرونا، تا مردمی کردن طرح شهید 
در سطح  رسانی  اطلاع  و  پیشگیری  در  قاسم سلیمانی 
استان تا روزی که اعلام شد، از درمان های روزانه در مراکز 
سرپایی  جراحی  عمل های  و  درمانگاهی  و  بیمارستانی 
در  استان  بیمارستان های  در  بزرگ  افتخارات جراحی  تا 
مراکز تحت پوشش دانشگاه، همه و همه تلاش هایی از 

اقداماتِ بی نظیر دانشگاه علوم پزشکی البرز بود.
به عنوان یک اهل رسانه، با مرور اقداماتِ مثبت دانشگاه 
علوم پزشکی البرز و همچنین بررسی انتقادات مردم از 
کم و کاستی های موجود، سراغ هر دو طیف مردم و کادر 
درمان دانشگاه رفتم، ولی آنچه از کادر خسته درمان دیدم، 
دوست  و  مردمی  را  آن ها  که  بود  گرم  و  خُلقی شیرین 
داشتنی تر کرده است، رفتاری همانند مردمداری، لبخند 
زدن، مردم دوستی، بیمار نوازی، صادق بودن، خداترسی و 
اوصافی بیش از اینها که برشمردم، صفات همه سربازانِ 
کنار  در  نکنیم  فراموش  است،  کشور  سراسر  در  درمان 
سختی ها و همه کمبودها، امید و توکل کار خودش را 

می کند. 
باید بگوییم، تا فراموش نشوند شهدای عزیز سلامت با 
از جان  آرامش مردم  و  در تحقق سلامتی  نثار جانشان 

خود گذشتند.
لذا دعا می کنیم خداوند همه خادمان محترم به مردم و کشور را 
غرق نعمت و آرامش کند و وجودشان سلامت باشد، ان شاءالله.

به هر حال، آنچه که در دانشگاه علوم پزشکی استان البرز 
زیر  و  پزشکی  دانشجویان  دقیق  آموزش  است،  مشهود 
شاخه آن هاست، پزشکانی که برای همه مردم مَلجَاء و 
پناه هستند، آن ها با صدای رسایشان می گویند ما خادم 
مردم هستیم، اگر دستمان از اعتبار دولتی خالی است 
روحیه ای  و  گرم  دلی  ولی  داریم،  محدودی  امکانات  و 
به  می شود،  جهاد  از  صحبت  که  زمانی  داریم،  جهادی 
عقیده بنده، در تعریف کار جهادی دو  مورد قابل توجه 
است، پیگیری و برنامه ریزی در امور، بدون شک این دو 
مورد، دو مشخصه ای است که باید در امور جهادی مدنظر 

گرفته شود.
آموزش  حوزه  در  شده  انجام  کارهای  از  عمده ای  بخشِ 
ویروس  با  مقابله  و  مدیریت  بیماران،  درمان  و  پزشکی 
کرونا، تکمیل پروژه و راه اندازی بیمارستان فردیس، جای 

تقدیر و قدردانی دارد.
کادر درمان بعضا با بیان خاطرات شان به ما درسِ زندگی 
می دهند، اصرار دارند که همدیگر را دوست داشته باشیم، 
آن ها  بدانند  دیگران  تا  برنیامدند  ادعا  مقام  در  هیچگاه 

چقدر کار می کنند! 
پزشکان و کادر درمان با خلوص تمام در راه درمان بیماران 
خود و حفظ دستاوردهای بهداشتی و درمانی کشور تلاش 
ندارند،  دریغ  کوششی  هیچ  از  و  می کنند  جانفشانی  و 
پزشکانی هستند که دغدغه استان و مردم حاشیه را هم 
معزز  خانواده  و  دلسوزان  فرهیختگان،  امیدواریم  دارند، 
شهدا و فرهنگیان استان در راه تلاش برای گره گشایی 
مصائب بهداشتی و درمانی دانشگاه علوم پزشکی همانند 

گذشته یاری رسانی کنند. 
آن ها که کوله باری از تجربه کار در حوزه درمان را به همراه 
دارند باز هم امیدوارانه بکوشند و بجوشند تا چون پروانه 

به دور شمع وجود بیماران استان البرز بگردند.  
بعضا انتقادات هم وجود دارد که در گزارش بعدی ذکر 
خواهم کرد و به نحوی برای ریاست دانشگاه علوم پزشکی 

و دست اندکاران محترم دانشگاه ارسال خواهم کرد.

تقدیر و تشکر از اقدامات جهادی دانشگاه علوم پزشکی 
و کادر بهداشت و درمان استان البرز

داستان جلد

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید اکبر زجاجی  را گرامی می دارد

از جمله اقدامات مهم دانشگاه در این دوره سخت این است که، با وجود کمبودِ محسوس اعتبارات، پروژه بیمارستان فردیس که تا قبل 
از این دوره ۴٠ درصد پیشرفت فیزیکی داشته بود، اکنون در آستانه اتمام ابنیه، آماده تجهیز و افتتاح قرار گرفته است و اگر این نوع عملکرد را جهادی 

بنامیم، گزاف نگفته ایم.  همچنین علاوه بر واکسیناسیون همه جامعه هدف، اجرایی کردن واکسیناسیون گروه های پرخطر در سطح استان البرز از جمله 
اقدامات موثری است که در استان به همت دانشگاه علوم پزشکی البرز اجرایی شد، اقشاری چون خبرنگاران، تاکسیرانان، نانواها، قضات، نیرو انتظامی و... 

که بهترین نحو ممکن با جامعه آماری بالا، عملی شد.

مهردادتیموری

مدیرمسئول
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اجتماعی

مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب ها در سازمان حفاظت 
محیط زیست با تاکید بر اینکه تالاب های ما حال خوشی 
ندارند گفت: مسئله حق آبه تالاب ها مهمترین و اصلی ترین 

موضوعی است که در سازمان در حال پیگیری هستیم.
آرزو اشرفی با تاکید بر مسئله حق آبه تالاب ها، گفت: 
شرایط  این  در  نیز  امسال  که  خشکسالی  شرایط  در 
حال  ما  تالاب های  و  شد  تشدید  مشکل  هستیم، 
خوشی ندارند. علتش مسائلی است که در پی سالیان 

گذشته بوده است.
وی با بیان اینکه نمی توان گفت تالاب ها از بین رفته اند، 
تصریح کرد: تالاب ها اکوسیستم های پویایی هستند و به 
محض ورود آب، مجددا خودشان را احیا می کنند و زندگی 

به آن ها برمی گردد.
مدیرکل دفتر تالاب های محیط زیست در ادامه سخنان خود 
در یک برنامه رادیویی با بیان اینکه ما وظیفه قانونی خود 
را در رابطه با تالاب ها انجام داده ایم، عنوان کرد: موضوع 
تعیین نیاز آبی تالاب ها را در حد امکان پیگیری کردیم 
تا قانون مند شود و خوشبختانه این اتفاق از سال ۱۳۹۶ 

افتاده است.
باید  تالاب ها  نجات  برای  در خاتمه متذکر شد:  اشرفی 
تمامی اقدامات لازم در کنار هم دیده شود، نمی توان پیگیر 
حق آبه باشیم و از طرفی توسعه ناپایدار یا کشاورزی لجام 
گسیخته را بخواهیم داشته باشیم این ها جمع تضاد است 

و امکان پذیر نیست.

رئیس  مقدم،  مرتضوی  احمد  سید  حجت الاسلام 
دیوان عالی کشور گفت: قوه قضاییه در دو سال اخیر 
به اندازه ۱۰ سال پیشرفت کرد؛ دو سال اخیر، دوران 

طلایی بود.
سلب  قاضی   ۶۰ از  بیش  سال  دو  این  در  افزود:  وی 
صلاحیت شدند و در این موارد شخص رئیس قوه قضاییه 

در دادگاه ها حضور داشتند.
رئیس دیوان عالی کشور ادامه داد: اولین نقطه ای که 
گذاشت،  دست  رئیسی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 

تخلفات باستی هیلز بود.به خاطر فساد ستیزی رئیس قوه 
قضاییه بود که مردم در این انتخابات به وی رای دادند.

حجت الاسلام و المسلمین مرتضوی مقدم تصریح کرد: 
شخص ریاست قوه قضاییه با اذن رهبری اجازه یافت تا 

تخلفات انجام شده در آنجا را بررسی کند.
قوه  رئیس  شخص  گفت:  کشور  عالی  دیوان  رئیس 
قضاییه اولین کاری که نسبت به تخلفات صورت گرفته 
در این پرونده انجام داد، اعلام اشتباه کرد و پرونده را به 

دیوان عالی کشور ارجاع داد.

وی افزود: این پرونده، پرونده ساده ای نبود و شاید دو 
ماه طول کشید من شخصا تمام مدارک، اوراق و قوانین 
آن را مطالعه و در نهایت به وظیفه خود عمل کردم و رای 
قانونی را دادم و پس از آن آرای قبلی را که بر اساس آن 
شهرداری محکوم شده بود که آنجا را تفکیک کند و پروانه 
ساخت دهد و شهرداری هم به رای مربوطه هیچ اعتراضی 

نکرده بود، نقض کردیم.
حجت الاسلام و المسلمین مرتضوی مقدم بیان کرد: این 
پرونده مصادف شد با تحولات قوه قضاییه که رئیس 
قوه قضاییه به موضوع ورود کرد و البته مخالفت هایی 
هم از سوی دستگاه ها و ادارات مختلف در این پرونده 

مطرح شد.
وی درباره آخرین وضعیت پرونده بابک زنجانی گفت: 
برای  اگر  است؛  قطعی  زنجانی«  »بابک  اعدام  حکم 
تخفیف  است  ممکن  کند،  همکاری  اموال  بازگرداندن 

بگیرد.
گفت:  طبری  پرونده  درباره  کشور  عالی  دیوان  رئیس 
پرونده »طبری« خیلی حساس و سنگین بود و  دیوان 
عالی کشور حق اینکه مجازات را تغییر دهد ندارد و فقط 
می تواند بگوید شکل دادرسی رعایت شده است یا خیر. 

رسیدگی  میزان جرم با دادگاه است.
حجت الاسلام و المسلمین مرتضوی مقدم اظهار کرد: 
دیوان عالی کشور مرجع نهایی شکایت است. اکثر پرونده 
ها در استان ها قطعی می شود و ما چون باید نظارت 
کنیم به شهرستان ها می رویم و ایرادات پرونده ها را 

بررسی می کنیم.

آنچه که اخیرا مرکز آمار ایران در رابطه با وضعیت نیروی 
کار در ایران در بهار امسال منتشر کرد نشان داد که ۶۲.۷ 
میلیون نفر جمعیت ۱۵ ساله و بیشتر هستند که ۲۵.۹ 
میلیون نفر آنها را مجموعه شاغلان و بیکاران تشکیل 
می دهد؛ به طوری که  ۲۳.۶ میلیون نفر از آنها شاغل و ۲.۲ 
میلیون نفر بیکارند. در بهار  ۱۴۰۰ نرخ بیکاری کاهش یافته 
بود و از ۹.۸ در بهار سال گذشته به ۸.۸ درصد رسید و بر 

جمعیت شاغلان افزوده شد.
اما بررسی وضعیت گروه های سنی در بین افراد بیکار نشان 
می دهد که بیش از ۹۳ درصد آنها در فاصله ۱۵ تا ۳۵ سال 
قرار دارند؛ به گونه ای که بیش از ۲.۱ میلیون نفر از مجموع 
بیش از ۲.۲ میلیون نفری بیکاران را تشکیل می دهند. این 
در حالی است که بالغ بر ۵۲۸ هزار نفر از بیکاران در سن ۱۵ 

تا ۲۴ سال قرار دارند که البته از تعداد آنها در مقایسه با بهار 
پارسال حدود ۳۲ هزار نفری کم شده است.

در جمعیت ۱۵ تا ۲۴ ساله بیکار ، ۳۷۳.۶ هزار نفر مرد و 
۱۵۴.۳ هزار نفر زن هستند و گرچه از تعداد مردان بیکار در 
این گروه سنی کم شده اما بیش از ۳۲ هزار نفر بر تعداد 
زنان فعال در این گروه افزوده شده است. اما سهم ۱۸ تا 
۳۵ ساله ها از بیکاری بالغ بر ۱.۶ میلیون نفر است که از 
تعداد آنها نسبت به بهار پارسال بالغ بر ۱۳۲ هزار نفر کم 

شده است.
از بیکاران ۱۸ تا ۳۵ ساله بیش از یک میلیون نفر مرد و بالغ 
بر ۵۲۵ هزار نفر زن هستند که در این گروه سنی از تعداد 
مردان بیکار ۱۸۷ هزار نفر کم شده ولی بر تعداد زنان بیکار 

۵۵ هزار نفر افزوده شده است.

»مدیر کل دفتر حفاظت و احیای تالاب ها« مطرح کرد:

تالاب ها حال خوشی ندارند

»رئیس دیوان عالی کشور« خبر داد:

حکم اعدام بابک زنجانی قطعی است

بیکاران در ایران در چه محدوده سنی هستند؟

محیط زیست 

حقوقی و قضایی 

جامعه

خبر رئیس سازمان بورس درباره 
برنامه های جدید بازار سرمایه

 
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، از تحول بزرگ فرهنگی 
فرهنگی  تحول  گفت:  و  داد  خبر  سرمایه  بازار  آموزشی 

آموزشی بازار سرمایه مأموریت جدید بورس است.
محمدعلی دهقان دهنوی در حاشیه بازدید از شرکت اطلاع 
رسانی و خدمات بورس گفت: انتظار می رود با نقش های 
بورس  و خدمات  رسانی  اطلاع  برای شرکت  که  جدیدی 
تعریف شده، این شرکت برترین خدمات را به مخاطبان 

ارائه دهد.
وی با اشاره به تغییر مأموریت های کلیدی شرکت اطلاع 
رسانی و خدمات بورس در دوره جدید مدیریتی افزود: در 
مأموریت جدید این شرکت بر فرهنگ سازی و آموزش و 
ارائه خدمات مدیریت به سازمان و ارکان تمرکز شده و امور 
خبر و اطلاع رسانی به روابط عمومی سازمان بورس و اوراق 

بهادار واگذار شده است.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در حال حاضر این 
شرکت، خدمات با کیفیتی به سازمان بورس ارائه می دهد 
این  نهادهای مالی هم می توانند مصرف کننده  و سایر 

خدمات باشند.
کانون  تشکیل  طرح  به  پیشنهاد  دهنوی ضمن  دهقان 
اطلاع  شرکت  گفت:  و  کرد  اشاره  نیز  مدیران  ارزیابی 
رسانی و خدمات بورس از این ظرفیت برخوردار است که 
به مرکزی تبدیل شود تا سازمان ها و نهادهای مختلف 
مالی بتوانند ارزیابی عملکرد خود و مدیران خود را به این 

شرکت بسپارند.
وی افزود: از آنجا که بسیاری از نهادهای جدید التاسیس 
در بازار سرمایه در تأمین نیروی انسانی متخصص دچار 
مشکل اند، نقشی شبیه به یک مؤسسه کاریابی در حوزه 
از  اطلاعاتی جامعی  بانک  اگر  است.  خالی  بازار سرمایه 
متخصصان آموزش دیده و دارای گواهی نامه تخصصی 
تدوین شود نهادهای مختلف در زمان انتصاب یک مدیر یا 
استخدام کارشناس با اطمینان خاطر به شما مراجعه و از 

گزارش ارزیابی شما استفاده می کنند.
دهقان دهنوی توضیح داد: همچنین نوعی نظام رتبه بندی 
ایجاد می شود تا نهادهای مختلف مدیریت خود را ارتقا و 

خود را با آخرین استانداردهای مدیریتی هماهنگ کنند.
و  سازی  »فرهنگ  تحول  طرح  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
آموزش« به عنوان مأموریت کلیدی شرکت اطلاع رسانی 
در  مالی  توسعه سواد  کرد:  بورس خاطرنشان  و خدمات 
کشور مسئولیت اجتماعی سازمان بورس و نهادهای مالی 
است؛ البته در این بخش قصد رقابت با مؤسسات آموزشی 
خصوصی را نداریم بلکه هدف ما ارتقای آموزش و سواد 
مالی است؛ به نحوی که مفاهیم و آموزه های بورسی به 

مدارس و کتاب های درسی و محیط خانواده ها راه یابد.
در  سازی  فرهنگ  بهادار،  اوراق  و  بورس  سازمان  رئیس 
بازار سرمایه را همچنان نیازمند تقویت دانست و گفت: در 
سال های اخیر میلیون ها نفر به بازار سرمایه پیوسته اند 
که شاید در گام اول الفبای بورس را ندانند اما با رویکرد 
انتظارات و باورهای غلط در این  آموزش محور می توان 

بازار را اصلاح کرد.
دکتر دهقان دهنوی با بیان اینکه تمرکز آموزش ها باید 
مشوق استفاده از خدمات سبدگردان ها، شرکت های 
مشاوره سرمایه گذاری و صندوق ها باشد افزود: البته 
در موضوع آموزش قصد رقابت با مؤسسات آموزشی 
و  آموزش  ارتقای  ما  هدف  بلکه  نداریم  را  خصوصی 
سواد مالی است؛ به نحوی که مفاهیم و آموزه های 
محیط  و  درسی  کتاب های  و  مدارس  به  بورسی 

خانواده ها راه یابد.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار تاکید کرد: در ارزیابی 
نهایی برای ما مهم این است که بازار سرمایه تا چه حد به 
تولید، اشتغال و سرمایه گذاری در کشور کمک کرده است 
و شرکت اطلاع رسانی و خدمات بورس، با کمک به فرهنگ 
سازی و آموزش نقشی بسزایی در نیل به این اهداف ایفا 
می کند، از جمعیت حدود ۲.۲ میلیونی بیکاران بیش از ۹۳ 

درصد در فاصله سنی ۱۵ تا ۳۵ سال هستند.

اقتصاد

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »حسن ارباب«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد



4
روزنامه

شنبه 26 تیر 1400-  شماره  795

مزارع  آبیاری  مشکل  حل  از  شوش  مردم  نماینده 
سد  های  دریچه  از  آب  سازی  رها  و  کرخه  شهرستان 

کرخه خبر داد.
نماینده مردم شوش اظهار داشت: با وجود تغییر اقلیم 
و کاهش منابع آبی در استان در تلاشیم که با مدیریت 
منابع آبی این تنش ها را پشت سر بگذاریم. کعب عمیر 

افزود: در منطقه کرخه تا حدودی مشکلات کشاورزان حل 
شده است، اما در پایین دست کرخه همچنان مشکل داریم.

وی با بیان این که کشاورزان ما در پایین دست کرخه با 
تنش های آبی دست به گریبانند گفت: تلاش می کنیم با 
افزایش خروجی از دریاچه سد، مشکلات کشاورزان پایین 
دست کرخه حل شود. مدیر عامل سد ونیروگاه دز از افزایش 

خروجی سد دز خبر داد وگفت: در حال حاضر دستورالعمل 
خروجی سد دز ۱۲۰ متر مکعب برثانیه است این در حالی 

است که ورودی ما ۸۰ متر مکعب بر ثانیه است.
وی افزود: تلاش ما این بوده است که رهاسازی به میزان 
مطلوب صورت بگیرد و بین ۵ تا ۱۰ متر هم رهاسازی انجام 

خواهد شد.

شهردار تبریز گفت: بر اساس اعلام کمیسیون ملی ایران 
- یونسکو، پرونده تبریز در حوزه شهر خلاق ادبیات به 

یونسکو ارسال شد.
تبریز،  کرد:  اظهار  این خبر  اعلام  با  باهر  ایرج شهین 
خاستگاه مکاتب برجسته هنری و ادبی است و شعر 
و ادب و هنر آذربایجانی در طول تاریخ توسعه یافته به 
نحوی که این شهر در هزار سال گذشته محل نشست و 
برخاست فضلا،  شعرا و ادبای بسیاری از جمله صائب 
محمد  فضولی،  محمد  ملا  تبریزی،  شمس  تبریزی، 

حسین شهریار، پروین اعتصامی و همام تبریزی بوده 
است.

و  ارزشمند  بسیار  ظرفیت  موارد،  این  داد:  ادامه  وی 
گسترده ای را برای تعاملات جهانی و کسب عنوان شهر 
خلاق در حوزه ادبیات فراهم می سازد که برای تحقق این 

مهم اقدامات لازم را از ماه ها قبل آغاز کردیم.
وی یادآور شد: پیش از این با پیگیری های انجام یافته 
به  تبریز  پیوستن  زمینه  در  لایحه ای  تبریز  شهرداری 
شبکه شهرهای جهانی خلاق مورد تصویب کمیسیون 

فرهنگی و شورای اسلامی شهر قرار گرفت و به دنبال آن 
کارشناسان یونسکو در تهران در شهرداری تبریز حضور 
یافتند و در خصوص تکمیل فرم های مربوط بر اساس 
ظرفیت های فرهنگی و تاریخی این شهر در حوزه ادبیات 

اقدامات لازم و تخصصی انجام شد.
شهین باهر ابراز امیدواری کرد که با نهایی شدن انتخاب 
شاهد  ادبیات  زمینه  در  خلاق  شهر  عنوان  به  تبریز 
فرهنگی،  حوزه های  در  اتفاق خوب  این  ملموس  آثار 

گردشگری و اقتصادی باشیم.

گرفته  صورت  توافقات  طبق  گفت:  هوایی،  غلامرضا 
فرودگاه جاجرم امر ساخت این پروژه را انجام می دهد.

وی افزود: در گام نخست باید حدود سه میلیارد تومان 
برای ساخت برج، باند و .... این فرودگاه هزینه شود.

ادامه  در  نیز  بجنورد  فرودگاه  مدیر  قدمگاهی  ابراهیم 
اظهارکرد: با توجه به توافقات صورت گرفته قرار بر این 
شده تا شرکت آلومینیای جاجرم ساخت این فرودگاه 

را انجام دهد.
اینکه هم  ایجاد یک فرودگاه در قالب  ادامه داد:  وی 
مسافری، باری و آموزشی باشد بسیار زمان بر و هزینه بر 

است و یک باره نمی توان آن را انجام داد.

سازمان  با  که  جلساتی  طی  کرد:  تصریح  قدمگاهی 
هواپیمایی در ارتباط با این فرودگاه برگزار شده، نظر آن 
ها بر این بوده تا به صورت فاز به فاز امر توسعه این 
فرودگاه انجام شود یعنی اینکه در فاز نخست موضوع 
مسافری یا باری آن انجام شود و در فازهای بعدی، سایر 

موارد صورت گیرد.
وی تاکیدکرد: ساخت فرودگاه جاجرم می تواند ضریب 
دید  میزان  رمانیکه  استان  این  در  را  پروازها  ایمنی 
از سوی  و  دهد  افزایش  باشد،  اندک  بجنورد  فرودگاه 
دیگر می تواند جانشین فرودگاه مشهد و گرگان در زمان 

اضطراری باشد.

شرکت  وجود  به  توجه  با  افزود:  مسئول  مقام  این 
آلومینیای جاجرم می توان فاز باری این فرودگاه را نیز 

فعال کرد.
وی با اشاره به اینکه فرودگاه جاجرم برای آموزش نیز 
می تواند مورد استفاده قرار گیرد، توضیح داد: پرواز 
آموزشی اخیر که در حوالی روستای قره بیل سقوط 
به  این هواپیما  بود،  فعال  فرودگاه جاجرم  اگر  کرد، 
و  بیاید  فرود  آنجا  در  توانست  می  فنی  نقص  علت 

سقوط نکند.
قدمگاهی ادامه داد: در حال حاضر هیچ استفاده ای از 

فرودگاه نیمه کاره جاجرم نمی شود و باید فعال شود.

»نماینده مردم شوش« خبر داد:

رهاسازی آب از سد کرخه با دبی ۱۲۰ متر مکعب بر ثانیه

»شهردار تبریز« خبر داد:

ارسال پرونده تبریز به عنوان »شهر خلاق ادبیات« به یونسکو

»معاون استاندار خراسان شمالی« خبر داد: 

سازمان هواپیمایی با ساخت فرودگاه جاجرم موافقت کرد

امروزه بیشتر افراد، در محیط های اجتماعی و درون شهری 
زندگی می کنند و آنچه مسلم است برای رفع نیازهای 

یکدیگر، نیازمند درک متقابل هستند.
آنچه در این شیوه زندگی مهم و ضروری به نظر می رسد 
ومرج  از هرج  و جلوگیری  این جوامع  کردن  قانونمند 
است، هر انسانی دارای حق و حقوقی است، که بدون 
شک باید توسط سایر هم نوعانِ خود، رعایت شود تا به 

نوعی شاهد یک جامعه متعادل باشیم.
این حقوق ربطی به رنگ، نژاد، قومیت و..  . ندارد و بدون 

بهتر  برای داشتن یک جامعه سالم و  افراد  شک همه 
باید به این نکات توجه کنند، از دید ما، شهروند نمونه 
کسی است که به تمامی حقوق شهروندی اعم از فردی، 
اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی دیگران اهمیت دهد و برای 

آن ارزش قائل شود.
اما حقوق اقتصادی و اجتماعی، در این دسته از حقوق 
نیز مباحث حق برخوردار از؛ فرصت های برابری شغلی، 
تامین حداقل های مورد نیاز زندگی در راستای خوراک، 
پوشاک و مسکن مناسب، برخورداری از  نهادهای خدماتی 
مانند شهرداری، اورژانس، آتش نشانی و آموزش و پرورش 
رایگان، حق تحصیل در مقاطع مختلف را جهت رفاه حال 

شهروندان مطرح می شود.
شامل  شهروندی،  حقوق  دیگر  بندی  دسته  در  
مسئولیت های فردی و اجتماعی شهروندان و همچنین 

مسئولیت  درست در قبال شهروندان صورت می گیرد.
در رابطه با مسئولیت های فردی نیز، رای دادن، خدمت 
سربازی، رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی، پرداخت به 

موقع مالیات و عوارض، رعایت نظافت در سطح شهر و 
اماکن عمومی و احترام به قانون و... دیگران می باشد.

اگر این احترام متقابل و رعایت و حقوق شهروندی به 
خوبی صورت گیرد، خود به خود فرهنگ شهروند خوب 
بودن، در شهر نهادینه شده و مردم و جامعه نیز از چنین 

فرهنگی به خوبی استقبال خواهد نمود.
به درستی اگر چنین امری صورت پذیرد و همه افراد هم 
کاملا این امور را رعایت کنند و برای حق و حقوق یکدیگر 
ارزش قائل باشند، موجب می شود شهری خوب داشته 
باشیم، یک شهروند خوب، برای ساختن شهری خوب، 
یک نقطه عطف به شمار می آید، که وجود چنین افرادی 
در آخر مُنتج به ساختن یک جامعه مناسب و ایده آل 

خواهند شد.
در آخر این که برای ساختن یک جامعه متمدن و مترقی، 
نیاز به افراد با فرهنگ اجتماعی و فردی بالا داریم و این 
که فرهنگ ساخته خود ماست، بیایید در پیشرفت آن 

سهیم باشیم.

فرهنگِ شهروندی و شهرنشینی؛

شهری خوب،  با شهروندی  خوب!

تلنگر

خوزستان

آذربایجان شرقی

خراسان شمالی

»امام جمعه کرج« مطرح کرد:

اعضای جدید شوراهای اسلامی 
شهر در انتخاب شهردار دقت 

لازم را داشته باشند 
آیت الله سید محمدمهدی حسینی همدانی در خطبه های نماز 
جمعه کرج افزود: منطقه ما در این روزها با تحرکاتی زیادی از 
لبنان گرفته تا عراق، امارات متحده عربی، افغانستان و پاکستان 
همراه شده که هر کدام از این کشورها با مسایلی درگیر شده اند.

حسینی همدانی با اشاره به تحرکات طالبان عنوان داشت: با 
نابودی داعش توسط سردار شهید قاسم سلیمانی، پیش از این 
نیز بیان کرده ام که باید خیلی مراقب بود تا تحت عنوان دیگری 
بازی جدیدی را در منطقه شروع نکنند، حرکات صورت گرفته 
مشکوک بوده و افغانستان باید مراقب باشد که در زمین دشمن 

بازی نکند.
وی ادامه داد: اینکه خروج نظامی آمریکا از منطقه به دلیل 
فعالیت های جانانه مقاومت بوده یک امر روشنی است اما در 
این بین نحوه خارج شدن اش مهم است، ما نیز نباید اجازه 
بدهیم که داعش و تفکر داعشی ولو به اسم های دیگر پا بگیرند 
در غیر این صورت بار دیگر منطقه محل کشمکش و حضور آمریکا 

و ایادی اش از جمله اسراییل خواهد بود.
نماینده ولی فقیه در البرز با بیان اینکه تضعیف شورای نگهبان 
یکی از برنامه های اصلی جنگ روانی علیه ملت ایران است 
تصریح کرد: البته گاهی به نحوه عملکرد شورا با وجود تمام رافتی 
که دارند می توان انتقاداتی وارد کرد و در قالب پیشنهادات و 
انتقادات و در چارچوب قانون به اعضا اطلاع و به طور یقین آنها 

نیز استقبال خواهند کرد.
وی گفت: با این وجود هر تصمیمی که طبق قانون کشور گرفته 

می شود همه حتی مخالفان نیز بایستی پایبند آن باشند.
وی ضمن هشدار به اصناف و نیروهای انتظامی افزود: هشدار 
می دهم که در صورت توزیع برخی از اقلام که با همین اهداف 
ضد فرهنگی در بازار را شاهد باشیم بنده به شخصه وارد عمل 

خواهم شد و جلوی آن را خواهم گرفت.
حسینی همدانی با بیان اینکه بداخلاقی ها در جامعه ما زیاد شده 
بیان داشت: این مساله در صورتی که بین افراد و مشاغل گوناگون 
به خوبی رعایت می شد شاهد ایجاد مدینه فاضله بودیم که البته 
رعایت نمی شود، این در حالی است که می بینید دشمنان به 
صورت ناجوانمردانه بنیان های اخلاقی را در کشورهای اسلامی 

به خصوص ایران نشانه رفته و موریانه صفت اقدام می کنند.
وی ادامه داد: در این بین نیروهای ارزشی بایستی مراقب باشند و 
حساسیت موضوع را به خوبی درک کرده و با تشکیل گروه های 
مطالبه گر عرصه را بر روی کسانی که در این میدان به دشمن 

خدمات می دهند تنگ نمایند.
امام جمعه کرج در بخش دیگری از سخنان خود خطاب به 
اعضای جدید شوراهای اسلامی شهر و روستا گفت: اعضای جدید 
در انتخاب شهردار دقت لازم را داشته باشند و اجازه ندهند که عده 

ای برای آنها تصمیم گیری کنند و از شاخص ها کوتاه نیایند.
حسینی همدانی ادامه داد: بنده پیش از این نیز بیان کرده ام 
که در این نوبت مسایل را به دقت رصد و مطالبه گر حقوق مردم 
هستند، دیگران نیز مطالبه گری تا عقب ماندگی های شهر جبران 

شود.
وی در ادامه با بیان اینکه در روزهای پایانی شاهد حرکات 
مشکوک و بده و بستان هایی از سوی برخی دستگاه ها هستیم 

گفت: دستگاه های نظارتی دقت خود را بیشتر کنند.

البرز

پیام تسلیت مدیرکل ورزش و جوانان استان البرز در پی درگذشت حمیدرضا صدر
مجتبی جانعلی مدیرکل ورزش و جوانان استان البرز در پیامی درگذشت حمیدرضا صدر را تسلیت گفت، در این پیام آمده است: خبر درگذشت حمیدرضا صدر 
کارشناس و مفسر برجسته کشور که به خوش رویی، خوش گفتاری و دانش و علم بسیار بالای رسانه ای زبانزد عام و خاص بود، موجی از اندوه و تاسف را در 
اهالی رسانه به راه انداخت، صدر عزیز، نمونه ی بارزی از یک شخصیت اجتماعی و فرهنگی اهل قلم در ورزش و رسانه بود، وی در طول عُمر پرثمر خود توانست 
رابطه عمیق و صمیمی با مخاطبان بیشمار ورزش برقرار کرده و با تلفیق هنر و ورزش به زبانی گویا و قلمی شیوا دانش و اندیشه خود را به اهالی و دوستداران 
ورزش انتقال دهد، اینجانب به نوبه ی خود درگذشت حمیدرضا صدر را به خانواده محترم و دوستان و همکاران رسانه ای آن عزیز از دست رفته تسلیت می گویم.

فرشیدگلهداری

نویسندهوخبرنگار
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هنری

برابر خبرنگاران؛ دروازه بانی خبر در عصر  »شهروندان در 
شبکه های اجتماعی«، اثر جدید اکبر نصراللهی و روح الله 

انصاری منتشر و به بازار عرضه شد.
کتاب »شهروندان در برابر خبرنگاران« را در ۱۰ فصل  با 
های  شبکه  دوران  در  خبر  جهانی،   مطالعات  عناوین  
اجتماعی،  اخبار ویروسی، خبر در رسانه های اجتماعی 
شبکه های  در  خبر  نوآوری ها،  اشاعه  نظریه  براساس 

دروازه بانی شبکه ای  آگاهی،  نظریه شکاف  و  اجتماعی 
الگوهای چهارگانه  ایرانی،  در فضای مجازی، مطالعات 
رسانه های  و  اجتماعی  شبکه های  در  اخبار  دروازه بانی 
رسمی ایران، دلایل و تأثیرات ورود رهبران افکار ایرانی 
)بازیگران سینما و تلویزیون( به جریان خبر و دروازه بانی 
دینامیک در قطع وزیری در ۳۷۶ صفحه، منتشرکرده است.

از مباحث مهم این کتاب، نظریه تاثیر فضای مجازی 
در تحولات ایران و همچنین مطالعه ای تاثیر فیلترینگ 
با  کتاب  به علاوه،  است.  زبان  فارسی  خبری  جریان  بر 
همکاری چند اینفلوئنسر )افراد تاثیرگذار فضای مجازی(  
فعال و شماری از سردبیران و مدیران خبر در رسانه های 
رسمی ایران، تاثیرات حضور رهبران افکار در جریان های 

خبری وایرال در ایران را نیز بررسی کرده است.
نویسندگان کتاب، مخاطبان آن را نه فقط روزنامه نگاران، 
 فعالان رسانه ای و استادان ارتباطات و  رسانه بلکه همه 
مسئولان می دانند که در چند سال گذشته به دلیل درک 
جریان های خبری  و  اجتماعی  های  از شبکه  ناکافی 
ویروسی،  تحت تاثیر سونامی خبری کنشگران غیررسمی 

قرار گرفته اند.

علاقمندان چاپ اول کتاب »»شهروندان در برابر خبرنگاران؛ 
دروازه بانی خبر در عصر شبکه های اجتماعی«، را می توانند 
از دفتر مطالعات و برنامه ریزی رسانه ها واقع در  تهران 
خیابان شهید بهشتی،  خیابان پاکستان ، پلاک ۱۱ تهیه 

کنند.
ارشد  کارشناسی  آموخته  دانش  انصاری  روح الله 
و  مجازی  فضای  و  رسانه  پژوهشگر  و  روزنامه نگاری 
رسانه های نوین و مشاور و طراح ساختار تحریریه دیجیتال 
رسانه های آنلاین در داخل و خارج از ایران و اکبر نصراللهی،  
عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی و رییس دانشکده 
علوم اجتماعی ارتباطات و رسانه است. نصراللهی پیش از 
این سردبیر و موسس بخش های مختلف خبری  از جمله 
بخش گفتگوی ویژه خبری،  مدیرکل اطلاعات و اخبار 
شبکه خبر،  مدیرکل آموزش و پژوهش و مدیرکل نظارت 
و ارزیابی اخبار و برنامه های سیاسی صدا و سیما بوده 
و از وی کتاب های مختلفی از جمله راهنمای پوشش 
خبری،  مدیریت پوشش اخبار بحران در رسانه های حرفه 
ای،  اصول خبرنویسی و آینده پژوهی خبر و دیپلماسی 

بازی های دیجیتال منتشر شده است.

کتاب »شهروندان در برابر خبرنگاران« منتشر شد
ادبیات

»قهرمان«؛ از بخت اصلی برد 
نخل طلا تا بلیت ایران برای 

نامزدی در اسکار

نشریه آمریکایی »هالیوود ریپورتر« در مطلبی از »قهرمان« 
اصغر فرهادی به عنوان یکی از بخت های اصلی کسب 
برد و نوشت  نام  از جشنواره کن  این دوره  نخل طلای 
این فیلم نئورئالیستی شانس ایران برای نامزدی در جوایز 

اسکار است.
در یادداشت هالیوود ریپورتر آمده است: فیلم »قهرمان« که 
اولین بار سه شنبه شب )به وقت محلی( در جشنواره فیلم 
کن اکران شد و روز چهارشنبه دوباره به نمایش درآمد، به 
عنوان یکی از بخت های اصلی کسب نخل طلای هفتاد 
و چهارمین دوره این جشنواره ظاهر شده و به احتمال 
زیاد شانس ورود ایران به رقابت برای اسکار بهترین فیلم 

غیرانگلیسی زبان خواهد بود.
ایرانی،  کارگردان  و  فیلمنامه نویس  فرهادی،  اصغر 
کارگردانی دو فیلم برنده جایزه اسکار یعنی »جدایی نادر 
از سیمین« )۲۰۱۱( و »فروشنده« )۲۰۱۶( را در کارنامه خود 
دارد و قبل از »قهرمان« با سه فیلم »گذشته« )۲۰۱۳(، 
»فروشنده« و »همه می دانند« )۲۰۱۸( در جشنواره کن 
حاضر شده بود اما هربار از این رویداد دست خالی برگشت. 
با توجه به تشویق گسترده تماشاگران و نقدهای  حالا 
تقریبا مثبت منتقدان از درام نئورئالیستی »قهرمان« که به 
مقوله اخلاق، آبرو و شبکه های اجتماعی در ایران معاصر 
می پردازد، تقریبا به طور قطع می توان گفت طلسم ناکامی  

این فیلمساز در جشنواره کن به زودی خواهد شکست.
جدیدترین ساخته فرهادی که پاییز امسال توسط آمازون 
در سینماهای آمریکا اکران می شود، درباره یک مرد از طبقه 
کارگر به نام رحیم است که از همسر اولش جدا شده و 
یک پسربچه مبتلا به لکنت زبان دارد. رحیم که سه سال 
تمام به دلیل بدهی در زندان بوده، در یک مرخصی دو روزه 
سعی می کند سرنوشت خود را تغییر دهد اما به زودی در 

تاری تنیده شده از دروغ های مصلحتی گرفتار می شود.
فرهادی در »قهرمان« یک داستان پیچیده را روایت می کند 
که به طرز ترسناکی واقعی و ممکن به نظر می رسد چون 
هر کاراکتر برای تک تک رفتار و اعمال خود، توجیه قابل 
قبولی دارد. »جدایی نادر از سیمین« هم محصول یک 
فیلمنامه با پیچیدگی مشابه بود که برای فرهادی نامزدی 
جایزه اسکار برای بهترین فیلمنامه اقتباسی را به ارمغان 
آورد بنابراین برای »قهرمان« هم می توان موفقیت مشابهی 
را متصور شد. »قهرمان« بهترین نمونه از سینمای فرهادی 
بهترین  اسکار  برای  او  نامزدی  احتمال  بنابراین  است، 

کارگردانی هم چندان دور از ذهن نیست.
باقی ماجرا به ایران بستگی دارد؛ این کشور تاکنون چهار 
فیلم فرهادی - »درباره الی« )۲۰۰۹(، »جدایی نادر از سیمین«، 
در  خود  نماینده  عنوان  به  را  »فروشنده«-  و  »گذشته« 
رقابت های اسکار معرفی کرده است و به طور قطع می توان از 
پیش گفت در این دوره هم »قهرمان« را راهی رقابت اسکار 

می کند به خصوص اگر این فیلم در کن جایزه بگیرد.

جشنواره کن

روز  در  کاری«  پخش نشدن قسمت جدید سریال »زخم 
جمعه ـ ۲۵ تیر ماه ـ با حاشیه و مناقشه هایی در فضای 
مجازی همراه بوده است. سازندگان سریال و پلتفرم پخش 
کننده از سانسورهایی که بر جریان تولید آسیب می زند خبر 
می دهند و »احترام به مخاطب« را دلیل این تصمیم اعلام 
می کنند. سازمان زیرمجموعه صداوسیما هم با نسبت دادن 
این »جنجال ها« به »تکنیکی برای بازاریابی«، از پیگیری 
حقوق مخاطبی سخن می گوید که حالا سرنوشت سریالی 
که شش قسمت از آن را خریداری کرده و وقت گذاشته تا 

تماشا کند، در هاله ای از ابهام قرار گرفته است.
شامگاه پنجشنبه ـ ۲۴ تیر ماه ـ و در آستانه پخش سریال 
»زخم کاری«، محمد حسین مهدویان، کارگردان سریال با 
انتشار یادداشتی جدید اعلام کرد که قسمت هفتم این 
او در  مجموعه شبکه نمایش خانگی پخش نمی شود. 
روزهای گذشته هم با انتشار مطلبی در فضای مجازی به 
انتقاد صریح از رویه سازمان زیرمجموعه صداوسیما ـ ساترا ـ 
درخصوص سانسورهای اعمال شده بر این مجموعه پرداخته 
و تاکید کرده بود که در صورت ادامه این روند، از انتشار این 

سریال معذور است.
حالا مهدویان پس از اینکه نتوانسته در مورد نحوه پخش 
قسمت جدید سریالش با سازمان تنظیم مقررات صوت و 
تصویر فراگیر )ساترا( به توافق برسد، مطلب جدیدی منتشر و 
عنوان کرده است، »از ۱۲ مورد سانسور قسمت هفتم سریال 
زخم کاری که قسمت مهم و جذابی هم هست، ۱۰ موردش 
را انجام دادیم و در دو مورد دیگر به خاطر جلوگیری از آسیب 
جدی به داستان، تصمیم به تعدیل صحنه ها گرفتیم. با این 
حال ساز و کار سانسور ساترا دو موردی که تعدیل شد را 
نپذیرفت و بدون دلیلی قانع کننده اصرار به حذف کاملشان 
دارد. به این ترتیب مجوز نمایش قسمت هفتم سریال زخم 
کاری را صادر نکردند و این قسمت به خاطر نداشتن پروانه 
نمایش فردا پخش نخواهد شد. هر چند حالا بیش از هر 
زمان دیگری خستگی روزهای دشوار این پروژه را بر تن مان 
حس می کنیم، اما در این میان من فقط به تماشاگرانی فکر 
می کنم که یک هفته است منتظر تماشای قسمت جدید 

هستند و به همین سادگی از حقشان محروم می شوند.«
در پی انتشار این مطلب از سوی کارگردان »زخم کاری«، 
پلتفرم پخش کننده این سریال هم در مطلبی جداگانه با 
تایید تصمیم مهدویان اعلام کرد، »به دلیل عدم تفاهم و 
توافق تیم تولید با تیم نظارت ساترا و نقطه نظرات متفاوت 
طرفین درخصوص برخی موارد اصلاحی، به دلیل احترام به 

مخاطبان، متاسفانه قسمت هفتم پخش نمی شود.«
اما اظهارات کارگردان »زخم کاری« و تصمیم بر پخش نشدن 
قسمت جدید از سوی پلتفرم پخش کننده، از سوی علی 
سعد، معاون کاربران و تنظیم گری اجتماعی ساترا به عنوان 
»جنجالی پیاپی« و »تکنیک بازاریابی« توصیف شده و آن را 
»برای زیست بوم رسانه های صوت و تصویر فراگیر مضر« 

دانسته است.
سعد که همواره توییتر را رسانه ای مناسب برای اظهاراتش 
درباره سیاست های ساترا در قبال پروژه های شبکه نمایش 
»موارد  است:  کرده  اعلام  دهد،   می  تشخیص  خانگی 
اصلاحی از اواسط هفته به پلتفرم اعلام شده که زمان کافی 

برای آنها در اختیار عوامل بوده است.« 
معاون سازمان تنظیم مقررات صوت و تصویر فراگیر )ساترا( 
با تاکید بر اصالت دادن به فرآیندها و عبور از رفتار و ملاک 
های سلیقه ای به عنوان محور حرکت ساترا، تاکید کرده 
است که »حقوق تضییع شده کاربران اگر ناشی از اهمال 
پلتفرم در اعمال اصلاحات در زمان مقرر باشد را در این مورد 
پیگیری و در طول هفته درباره آن تصمیم گیری می کنیم.«
در پی این اظهارات، پلتفرم پخش کننده سریال »زخم کاری« 

هم در واکنشی آورده است:

»گفته اید ساترا فرایند محور است در صورتی که فرایندهای 
ساترا یک طرفه طراحی شده اند و باید در طراحی آنها از 
بازیگران بخش خصوصی نظر مشورتی، تجربی و حرفه ای 

گرفته شود.
بیان کرده اید که پلتفرم حقوق کاربران را تضییع کرده! در 
حالی که به جای جبران خسارت مالی وارد شده بر پلتفرم و 
مخاطبان، دست پیش گرفته اید که قطعا منصفانه و اخلاقی 

نیست.
نوشته اید که عدم پخش یک تکنیک بازاریابی است؛ اما 
نمی دانید سریال »زخم کاری« به اندازه کافی محبوب و 
پرمخاطب است و نیت خوانی و فرافکنی و انگ بازاریابی 
پس از اطلاع از همه تلاش های پلتفرم و تیم تولید تا عصر 
روز پنجشنبه برای پخش، نادیده گرفتن حقیقت و بدور از 

انصاف است.
فیلیمو با خویشتن داری اطلاعیه کلی و به دور از بیان جزییات 
منتشر کرد. به همین منظور بابت این اقدام مستقیم، تهمت 
صریح بازاریابی و تضعیف اعتبار برند، به جهت تنویر افکار 
عمومی سکانس های مورد سانسور و دلیل هر کدام را، در 
کنار اصلاحیه اعمال شده تیم تولید که مجدد رد فرمودید، 

منتشر نمایید تا همه قضاوت کنند.«

جدال بر سر »زخم کاری« به بهانه »مخاطب«

تولید عصاره ای از پرده آمنیون جنین برای
 درمان زخمهای وسیع، عمیق و مزمن

سینما و تئاتر

اسکن کنید
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ورزشی
مرد شماره یک تنیس جهان در المپیک شرکت می کند

نواک جوکوویچ  مرد شماره یک جهان در دنیای تنیس تأیید کرد که در بازی های المپیک شرکت می کند. 
پیش از این معلوم شد که رافائل نادال و راجر فدرر به توکیو نمی روند، جوکوویچ گفت: من بسیار افتخار 
می کنم که به توکیو رفته و به تیم ملی صربستان در مبارزه برای کسب مدال در المپیک کمک می کنم. 

برای من، بازی برای صربستان همیشه یک لذت و انگیزه ویژه بوده است.

ورزشکار اوگاندا که ناپدید شده است در یادداشتی اعلام 
کشورش  به  و  کند  کار  ژاپن  در  می خواهد  است  کرده 
برنمی گردد، از ورزشکاران اوگاندا که در کمپ تمرینی پیش 
از المپیک حضور داشت، زمانی که می خواستند از او تست 
کرونا بگیرند متوجه می شوند ناپدید شده است، از این رو 

پلیس و مقامات محلی به او دنبال بودند.
جولیوس اسکیتیلوکو، وزنه بردار 2٠ ساله که در ایزومیسانو، 
اقامت داشت، یادداشتی در هتل بر جای  اوزاکا  استان 
گذاشته است که در آن نوشته بود: می خواهم در ژاپن کار 
کنم و نمی خوام به اوگاندا برگردم چون شرایط زندگی آنجا 

بسیار سخت است.
او پس از ورود به ژاپن متوجه شد المپیک را از دست داده 
است و قرار بود سه شنبه با مربی خود به خانه برگردد اما 

اکنون  از هم تیمی هایش خواسته است وسایلش را به 
همسرش بدهند.

پس از تحقیقات مشخص شد که او  در ایستگاه محلی 
بلیط قطار به مقصد ناگویا، جایی که حدود 15٠ نفر از 
مردم اوگاندا در اواخر سال گذشته در آن زندگی می کردند، 

خریداری کرده است.
البته این ورزشکار حدود ساعت 6 عصر وقتی یک مقام 
مسئول در اوگاندا با او تماس گرفت به تلفنش پاسخ داد، 
اما سپس عنوان کرده در موقعیت مناسبی برای گفتگو 

نیست و تلفن را قطع کرده است.
دو ورزشکار اوگاندا در بدو ورود به ژاپن تست کرونایشان 
مثبت شد و اکنون مشخص نیست این ورزشکار هم جزو 

آن دو نفر بوده است یا نه.

شوک به المپیک توکیو؛

اعلام سرنوشت ورزشکار اوگاندایی پس از ناپدید شدن در ژاپن

المپیک

چند روز قبل، گزارشی دیدم که مانتوهای زنانه با رنگ های 
متنوع به شکل رنگ چفیه را مورد سوال قرار داده بود و آن 

را حمله و توهین به ارزش ها تلقی کرده بود. 
درود بر ارواح پاک شهدا که هرچه داریم از غیرت و شرف 
آن هاست، چفیه مقدس در زمان جنگ، نماد سادگی و 
همرنگ بودن رزمندگان بود، چفیه در جبهه جنوب برای 
جلوگیری از گرما در کردستان و غرب برای سرما، سفره پر 
برکت غذای جنگی و همچنین اولین بانداژ هنگام زخمی 

شدن رزمنده ها بود. 
چه  که  کنیم  سوال  باید  مملکت  فرهنگی  متولیان  از 
الگوهای مناسبی برای جوانان ارائه کرده اند؟ امروزه شاهد 
این وضعیت اسفناک پوشش دختران و همچنین پسرانی 
هستیم که بعضا به مراتب آرایشی غلیظ تر از دختران 
دارند، پوشش برخی پسران چنان چندش آور است که صد 

رحمت به جامی جامپ های میادین ورزشی!
الگوهای  دادن  برای  تلویزیون  که  اینجاست  ما  نگرانی 
لباس سنتی ایرانی چه کاری کرده است؟ آیا آنقدر که 
اپلیکیشن های مزخرف قارچ گونه و لی لی پوت را 24 
ساعته تبلیغ می کند، برای فرهنگ پوشش ناب اقوام 

ایرانی یک درصد وقت می گذارد...
در سفر به ژاپن در دهه 9٠ دیدم بانوانی و آقایانی که 
لباس سنتی یا کیمونو می پوشند مترو و سینما و تئاتر 

یا رایگان استفاده می کنند و یا نهایتا نیم بها می شود!
لباس زیبای بانوان عشایر، لباس سنتی و پر از رنگ های 
شاد و روحیه بخش هر نقطه از اقوام ایرانی، لباس مردان 
و زنان کرد و کرمانج و روستاهای خراسان و آذری های 
خوش سلیقه زیباتر است یا لباس جومونگ و سوسانو 
و.... اگر در همین المپیک توکیو کاروان ایران با ترکیبی 
از لباس های سنتی ایرانیان کهن رژه بروند، فردا خواهیم 
دید که چه قدر پوشش جوانان به سمت اصالت ایرانی 

شدن خواهد رفت.
شما به مراسم رژه چند روز آینده المپیک توکیو دقت 
کنید، وقتی مکزیک، اسکاتلند، هاییتی، عرب ها، برزیل، 
استرالیا، آفریقایی ها و اغلب کشورهای ریز و درشت دنیا 
رژه می روند و میلیاردها چشم این مراسم را می بینند نگاه 
کنید، نیازی نیست به تابلو و پرچم بسیاری از کشورها 
نگاه کنید، از پوشش سنتی لباس ها می توان تشخیص 

داد که فلان پوشش برای فلان کشور است.
ما از این بزرگترین فستیوال فرهنگی، ورزشی، سیاسی 
و... چه بهره ای می بریم!؟ کت و شلوار! آن هم بدترین 
رنگ و بی سلیقه ترین نوع انتخاب فرم لباس ها؟! کت 
و شلوار برای ایرانیان اصیل نیست، کاش یک فراخوانی 
ایرانیان  سنتی  لباس  طراحان  بهترین  از  و  بدهند 
میادین  همه  در  رژه  ویژه  لباس  نوع  یک  بخواهیم 
المپیکی و آسیایی و جهانی با توجه به آداب و سنن و 
فرهنگ اقوام اصیل ایرانی طراحی کنند، یعنی ترکیبی 
در  که  داریم  زبده  ایرانی، طراحانی  اقوام  لباس های  از 
دنیا زبانزد هستند، یکی از این اساتید که دوسه سال 
قبل در غربت از دنیا رفت برای روسای جمهور آمریکا و 
معروف ترین هنرپیشگان هالیود، لباس طراحی می کرد 
و نتوانستیم از وی استفاده کنیم، اما بازهم داریم از این 

دست اساتید چیره دست! 
در المپیک پکن و ریو کت و شلواری که برای بلندقامتان 
وزنه  و  وزن های کشتی  بسکتبال و سنگین  و  والیبال 
برداری برده بودند متوجه شدند سایز مدیوم!! است و باعث 

دلخوری شد و...
نصرالله سجادی با 14 بار سرپرستی کاروان ایران در المپیک 
و آسیایی یکبار آیا به این نوشته ها و این موارد توجه کرده 
است؟! 16 نفر فقط گروه سرپرستی ایران هستند که الان 
به عنوان گروه پیشرو رفته اند توکیو و فقط دنبال رفع و 
رجوع حضور مهمانان خاص و انتخاب بهترین هتل ها و 
مسیرها برای آنها هستند و اگر مدالی ورزشکاران ما کسب 

کنند کنار سکو قرار گیرند.  
بودجه های سنگین برای همراهان صرف کنند و دست 
نیست  و قوت ها  از ضعف  گزارش مکتوبی  آخر هیچ 
و ما ندیده ایم که مثلا چرا ورزشکار ما بدون دستکش 
روی رینگ بوکس رفت، دوچرخه سوار جاده چرا وسط راه 
پیچید و سر از قهوه خانه های تو راهی در آورد و چرا در 
بازی های دوحه 2٠٠6 لباس تیم ملی بسکتبال یک ربع 
قبل بازی از دستفروشی های دوحه تهیه شد! امیدواریم 
برای آینده به فکر الگوسازی در این بزرگترین نمایشگاه 

فرهنگی و ورزشی و سیاسی و اقتصادی جهان باشیم.

رژه المپیک و کج سلیقگی ما!
خارج از گود

چهار تساوی کارنامه ملی پوشان 
شطرنج ایران در جام جهانی شطرنج

مرحله  به  ایران موفق شد  ملی پوش شطرنج  ایدنی،  پویا 
سوم جام جهانی شطرنج صعود کند، دور دوم از مرحله دوم 
مسابقات جام جهانی شطرنج که در سوچی روسیه پیگیری 
می شود برگزار شد و شطرنج بازان ایران به مصاف حریفان 
خود رفتند، پویا ایدنی، ملی پوش شطرنج ایران توانست با 
یک پیروزی و یک تساوی از سد آنتون گوایجارو از کشور 
اسپانیا بگذرد تا با اقتدار به مرحله بعد صعود کند؛ استاد بزرگ 
محمد امین طباطبایی در دو بازی سخت و نفس گیر در مقابل 
فرانک برکش از کشور مجارستان به ۲ تساوی دست پیدا کرد. 
با این نتیجه این شطرنج باز باید برای صعود به مرحله بعد فردا 
در بازی های تکمیلی حریف مجارستانی اش را شکست دهد، 
استاد بزرگ و مرد شماره یک شطرنج ایران پرهام مقصودلو 
همانند محمد امین طباطبایی در دو بازی رفت و برگشت به 
تساوی رضایت داد تا تکلیف او هم برای صعود به مرحله بعد 
به بازی های تکمیلی کشیده شود، سارا سادات خادم الشریعه 
بانوی ملی پوش شطرنج ایران هم در  دو بازی رفت و برگشت 
در مقابل روت پادمینی از کشور هند به دو تساوی دست پیدا 
کرد تا کار او هم برای صعود به بازیهای تکمیلی کشیده شود.

فرزانه فصیحی قهرمان جایزه بزرگ 
دوی 100 متر زنان شد

دونده المپیکی ایران در جایزه بزرگ دوی ۱۰۰ متر زنان قهرمان 
شد، با توجه به حضور فرزانه فصیحی، دونده سرعتی ایران 
در بازی های المپیک توکیو، فدراسیون دوومیدانی یک رقابت 
جایزه بزرگ در ماده ۱۰۰ متر بخش زنان عصر جمعه، ۲۵ تیر به 
میزبانی ورزشگاه آفتاب انقلاب تهران برگزار کرد که با قهرمانی 
فصیحی به پایان رسید، فصیحی رکورد ۱۱.۹۷ ثانیه را ثبت کرد 
و در جابگاه نخست قرار گرفت. در این رقابت ساناز امیری پور 
از یزد با ثبت زمان ۱۲.۴۵ ثانیه  و محدثه ابراهیم  پور از قم 
با زمان ۱۲.۶۸ ثانیه دوم و سوم شدند، پیش از این قرار بود 
مرحله اول مسابقات قهرمانی باشگاه های کشور در بخش زنان 
در تاریخ ۲۹ و ۳۰ تیر برگزار شود اما این رقابت ها به دوم و 
سوم مرداد موکول شد.  با توجه به این که تیم دوومیدانی 
حضور  امکان  می شود،  اعزام  المپیک  به  مرداد  دوم  ایران 
فصیحی در مرحله اول لیگ وجود ندارد. از این رو جایزه بزرگی 
در ماده ۱۰۰ متر زنان برگزار شد تا فصیحی قبل از بازی های 

توکیو خود را محک بزند.

تیم ملی والیبال ایران حریفانش را 
در مسابقات قهرمانی آسیا شناخت

مراسم قرعه کشی مسابقات والیبال قهرمانی مردان آسیا روز 
گذشته ۲۵ تیرماه با حضور۱۶ تیم در ۴ گروه به صورت آنلاین 
برگزار شد. این رقابت ها درحالی قرار است از ۲۱ تا ۲۸ شهریورماه 
برگزار شود که تیم ملی والیبال ایران به عنوان مدافع عنوان 
قهرمانی، در صدر گروه B قرار گرفت و با تیم های پاکستان، 

تایلند و هنگ کنگ هم گروه شد.
ژاپن نیز به عنوان میزبان مسابقات در صدر گروه A ایستاد، 
ایران در اولین بازی خود در رقابت های قهرمانی آسیا به مصاف 
هنگ کنگ می رود. تایلند و پاکستان هم به ترتیب دومین و 

سومین حریفان ایران هستند.
گروه بندی مسابقات به شرح زیر است:

گروه A: ژاپن، هند، قطر، بحرین
گروه B: ایران، پاکستان، تایلند، هنگ کنگ

گروه C: استرالیا، چین، سریلانکا، کویت
گروه D: کره جنوبی، چین تایپه، قزاقستان، عربستان سعودی

برنامه بازی های ایران:
۲۱ شهریور )۱۲ سپتامبر( ایران - هنگ کنگ

۲۲ شهریور )۱۳ سپتامبر( ایران- تایلند
۲۳ شهریور )۱۴ سپتامبر( ایران - پاکستان

اخبار ورزشی

لباس زیبای بانوان عشایر، لباس سنتی و پر از رنگ های شاد و روحیه بخش هر نقطه از اقوام ایرانی، 
لباس مردان و زنان کرد و کرمانج و روستاهای خراسان و آذری های خوش سلیقه زیباتر است یا لباس 

جومونگ و سوسانو و.... اگر در همین المپیک توکیو کاروان ایران با ترکیبی از لباس های سنتی ایرانیان کهن 
رژه بروند، فردا خواهیم دید که چه قدر پوشش جوانان به سمت اصالت ایرانی شدن خواهد رفت.

سیدرضافیضآبادی

نویسندهوروزنامهنگار
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ورزشی
کامرانی فر: فغانی قضاوتش را در ایران ادامه می دهد

حسن کامرانی فر پس از دیدار تیم های فوتبال پرسپولیس و استقلال از سری رقابت های مرحله یک 
چهارم نهایی جام حذفی، که با برتری استقلالی ها در ضربات پنالتی به پایان رسید، اظهار کرد: به خاطر یک 
دیدار زیبا و به دور از هر مساله ای به هر دو تیم تبریک می گویم، سرپرست دبیرکلی فدراسیون فوتبال در 

رابطه با اینکه علیرضا فغانی قضاوتش را در ایران ادامه خواهد داد، گفت: قطعا ادامه خواهند داد.

قهرمانی ایتالیا در یورو باعث افزایش رشد تولید ناخالص 
گفتند  محلی  اقتصاددانان  می شود،  کشور  این  داخلی 
که قهرمانی ایتالیا در فینال یورو ۲۰۲۰ یک شنبه گذشته 
به احتمال زیاد ۰.۷ درصد به رشد تولید ناخالص داخلی 
)GDP( پیش بینی شده در سال جاری اضافه خواهد کرد. 
این مطمئناً برای اقتصادی که می خواهد از کندی ناشی از 
همه گیر ویروس کرونا فاصله بگیرد، خبر خوشحال کننده 

خواهد بود.
ایتالیا مقابل  پنالتی  در ضربات  پیروزی چشمگیر ۲-۳ 
انگلیس در روز یک شنبه باعث شد تا تیم ملی ایتالیا اولین 

قهرمانی اروپا خود را از سال ۱۹۶۸ جشن بگیرد.
بر اساس مطالعات، این موفقیت هم چنین باعث ایجاد 
شرایط جدیدی در هزینه های داخلی و جذب سرمایه گذاری 
از خارج از کشور شده است زیرا به افزایش اعتماد مصرف 
کننده و بهبود تصویر ایتالیا و محصولات ایتالیایی در خارج 
از کشور کمک کرده است. تحلیلگران گفتند این افزایش 

ممکن است موقتی باشد، اما هنوز قابل توجه است.
در مجموع، پیش بینی می شود که پیروزی تیم ملی فوتبال 
ایتالیا در یورو ۲۰۲۰ منجر به ۱۲ میلیارد یورو اضافی )۱۴.۲ 
میلیارد دلار آمریکا( یا حدود ۰.۷ درصد رشد تولید ناخالص 

داخلی شود.
مباحث  در  متخصص  اقتصاددان  کاریکاسولو،  سیمونا 
مربوط به ورزش در دانشگاه رم، روز پنج شنبه به شینهوا 
گفت که تأثیرات قهرمانی ایتالیا تقریباً منحصراً در سال 

جاری احساس خواهد شد.
اتحادیه اصلی کشاورزی ایتالیا، به طور جداگانه پیش بینی 
کرد که در نتیجه پیروزی در یورو ۲۰۲۰ صادرات این کشور 
ده درصد افزایش یابد که به گفته این سازمان محصولات 
ایتالیایی در یک دید مثبت و جدید در بازارهای خارجی قرار 
می گیرند. این اتحادیه گفت این افزایش قابل مقایسه با 
میزان ثبت شده پس از قهرمانی ایتالیا در جام جهانی ۱۵ 

سال پیش است.

به ارزش یک جام؛

تاثیر قهرمانی ایتالیا بر رشد اقتصادی در این کشور

درحاشیه

امیدواریم همانطور که آقای داورزنی رئیس فدراسیون والیبال 
ایران نیز اظهار داشته است که آرزوی قلبی هر ایرانی با تعصب می باشد؛ 

المپیک ۲۰۲۰  دربازی های  ایران  والیبال  ملی  تیم  غیور  قامتان  سرو 
توکیو با چهره متفاوتی نسبت به مسابقات لیگ ملت ها ظاهر شوند و 
با صیانت از اعتبار و حیثیت جهانی والیبال ایران، بار دیگر تیم شگفتی 

ساز باشند و به مرحله نیمه نهایی و چهار تیم برتر برسند و دل مردم 
دوستدار پیشرفت والیبال ایران را شاد کنند.

با  که  جهان  ملت های  لیگ  مسابقات  از  بعد  سرانجام 
انتقادهایی از سوی کارشناسان، خبرگان والیبال و نیز اصحاب 
رسانه قرار گرفت، علی رغم تنش هایی که برخی از گروه های 
مجازی برای تخریب روحیه بازیکنان و کادرفنی به وجود آورده 
بودند، سروقامتان تیم ملی والیبال مردان ایران که یکی از 
قدرت های جهانی به شمار می آیند و جزو ۱۰ تیم برتر دنیا 
می باشند، با ترکیب: سعید معروف کاپیتان و جواد کاظمی 
دیگر پاسور جوان که برای اولین بار در بازی های المپیک 
خواهد درخشید )پاسورهای تیم(، میلاد عبادی پور، میثم 
صالحی و مرتضی شریفی )دریافتی قدرتی(، سیدمحمد 
موسوی، مسعود غلامی و علی اصغر مجرد) بازیکنان سرعتی(، 
امیر غفور و صابر کاظمی )پشت خط زن(، مهدی مرندی و 
آرمان صالحی )لیبرو(، با سرمربیگری ولادیمیر آلکنو برای 
حضور در بازی های المپیک ۲۰۲۰ توکیو روز شنبه ۲۶ تیرماه 
عازم کشور آفتاب تابان )ژاپن( می شوند تا در مرحله مقدماتی 
با تیم های لهستان، کانادا، ونزوئلا، ایتالیا و ژاپن دیدار کنند 

که از روز یکشنبه ۲۵ جولای)سوم مرداد ماه( آغاز می شود.
اولین دیدار تیم ملی کشورمان از ساعت ۱۵ و ۳۰ دقیقه که 
روز یکشنبه ۲۵ جولای )سوم مرداد ماه( برابر تیم لهستان 
خواهد بود، که از جمله حریفان قدر برای تیم ملی کشورمان 

به شمار می آید.
دومین دیدار تیم ملی ایران پس از یک روز استراحت با 
تیم ونزوئلا است که در روز سه شنبه ۲۷جولای پنجم مرداد 
از ساعت چهار و سی دقیقه بامداد به مورد اجرا در می آید 
که به احتمال زیاد نمی تواند حریف دندان گردی برای تیم 
ملی ما باشد. در سومین دیدار دلاور مردان والیبال ایران باید 
به مصاف تیم کانادا برود که در مقابل تیم جوان ایران در 
مسابقات لیگ ملت ها تن به شکست داده است، این بازی 
هم از ساعت چهار و سی دقیقه بامداد پنجشنبه ۲۹ جولای 

)هفتم مرداد( برگزار می شود. 
تیم ملی ایتالیا برخلاف بازی های لیگ ملت ها با تمام قوا 

در بازی های المپیک حاضر خواهد شد که چهارمین حریف
سرسخت تیم ملی ایران برای کسب پیروزی در یک بازی 
تلافی جویانه از ساعت ۱۰/۱۵ دقیقه روز شنبه ۳۱ جولای ) 

نهم مرداد ( مقابل یاران ما ظاهر خواهد شد.
و اما در آخرین پیکار مرحله مقدماتی تیم ملی والیبال 
کشورمان با تیم میزبان المپیک ۲۰۲۰ یعنی ژاپن دیدار خواهد 
نمود که در مسابقات لیگ ملت ها با نتیجه باور نکردنی سه 

بر صفر از سد تیم ملی ایران گذشت. 
ژاپنی که در المپیک مونیخ علی رغم میانگین قدی کوتاه تر 
نسبت به تیم های قدرتمند جهان با ارائه بازی های سرعتی 
به مدال طلا دست پیدا کردند و شگفتی ساز المپیک مونیخ 
لقب گرفتند، باتوجه به میزبانی می توانند جدی ترین حریف 
تیم ملی ایران در  این رقابت ها محسوب شوند، این دیدار 
بسیار مهم و حائز اهمیت و فوق العاده حساس برای هر دو 
تیم نیز از ساعت ۳۰/۱۵ دقیقه روز دوشنبه دوم آگوست) ۱۱ 

مرداد( برگزار می شود.
تیم ملی والیبال کشورمان بعد از ۵۲ سال برای اولین بار در 
المپیک ۲۰۱۶ ریو حضور پیدا کرده بود که در مرحله یک چهارم 

نهائی حذف شد ولی موفق به کسب جایگاه پنجم مشترک در 
اولین تجربه المپیکی شد.

سعید معروف، سید محمد موسوی، امیر غفور، میلاد عبادی 
پور و مهدی مرندی سابقه حضور در المپیک ۲۰۱۶ ریو را در 
کارنامه خود دارند و اینک جزو ۱۲ نفر تیم  منتخب آقای آلکنو 
قرار گرفته اند که با تلفیق سرو قامتان جوان، همچون مسعود 
غلامی، جواد کریمی، علی اصغر مجرد، صابر کاظمی، میثم 
صالحی، مرتضی شریفی و آرمان صالحی راهی بازی های 

المپیک توکیو  می شوند.
امیدواریم همانطور که آقای داورزنی رئیس فدراسیون والیبال 
ایران نیز اظهار داشته است که آرزوی قلبی هر ایرانی با تعصب 
می باشد؛ سرو قامتان غیور تیم ملی والیبال ایران دربازی های 
المپیک ۲۰۲۰ توکیو با چهره متفاوتی نسبت به مسابقات لیگ 
ملت ها ظاهر شوند و با صیانت از اعتبار و حیثیت جهانی 
والیبال ایران، بار دیگر تیم شگفتی ساز باشند و به مرحله نیمه 
نهایی و چهار تیم برتر برسند و دل مردم دوستدار پیشرفت 

والیبال ایران را شاد کنند.
به گفته سرپرست تیم ملی والیبال کشورمان در بازی های 
المپیک توکیو باتوجه به رعایت پروتکل های بهداشتی و 
حضور محدود نفرات تیم های اعزامی هر تیم می تواند در 
صورت بروز هرگونه حوادثی برای ۱۲ نفر اعزامی از چهار بازیکن 

جایگزین نیز بهره مند باشد.

سر و سامان تیم ملی والیبال ایران؛ 

خدا پشت و پناهتان...

اخبار ورزشییادداشت

اصغرقلندری
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قبولی جهانبخش در 
آزمایش های پزشکی فاینورد

سایت هواداری باشگاه فاینورد اعلام کرد علیرضا جهانبخش، 
بازیکن تیم ملی فوتبال کشورمان آزمایش های پزشکی این 
تیم را با موفقیت پشت سر گذاشته است، علیرضا جهانبخش، 
بازیکن چند فصل اخیر تیم فوتبال برایتون انگلیس در آستانه 
پیوستن به تیم فاینورد روتردام قرار دارد، جهانبخش برای 
شرکت در آزمایش های پزشکی فاینورد راهی روتردام شده 
و بنا بر اعلام سایت هواداری باشگاه فاینورد توانسته است 
آزمایش های پزشکی این تیم را پشت سر بگذارد، بر اساس 
گزارش خبرنگار هلندی حالا جهانبخش قراردادی چند ساله با 
تیم شهر روتردام امضاء خواهد کرد، ورود جهانبخش به فاینورد 
روتردام به زودی به طور رسمی اعلام خواهد شد، جهانبخش 
تابستان سال ۲۰۱۸ به قیمت ۱۹ میلیون یورو )بدون پاداش( 
توسط AZ آلکمار هلند  به برایتون فروخته شد؛ اما نتوانست در 
این تیم موفق شود. او در ۶۱ بازی )۲۶۵۵ دقیقه( برای برایتون 

فقط ۴ گل زد و ۲ پاس گل داد.

مراسم قرعه کشی مسابقات 
قهرمانی زنان آسیا برگزار شد

مراسم قرعه کشی مسابقات قهرمانی زنان آسیا روز ۲۵ 
تیرماه به  صورت آنلاین برگزار شد، این رقابت ها قرار است 
از ۷ شهریورماه به میزبانی فیلیپین برگزار شود. با توجه به 
انصراف چین و ژاپن از حضور در این دوره از رقابت ها، هم 
تاریخ برگزاری مسابقات دستخوش تغییر و هم با رسیدن 
تعداد شرکت کنندگان به ۸ تیم، مقرر شد مسابقات در ۲ 
گروه ۴ تیمی برگزار شود، به این ترتیب طبق قرعه کشی 
انجام شده، تیم ملی والیبال زنان ایران در گروه دوم با 

تیم های تایلند، کره جنوبی و استرالیا هم گروه شد.
اولین  در  )۷ شهریورماه(  یکشنبه  روز  ایران  ملی پوشان 
تقابل خود در قهرمانی آسیا به مصاف کره جنوبی می روند. 
تایلند و استرالیا دیگر رقبای کشورمان هستند که تیم ملی 
به ترتیب در تاریخ ۸ و ۹ شهریور مقابل آن ها صف آرایی 
در  حضور  از  تیم  دو  انصراف  به  توجه  با  کرد،  خواهد 
مسابقات، رقابت های قهرمانی زنان آسیا یک روز زودتر و 

در تاریخ ۱۳ شهریورماه به پایان می رسد.
گروه بندی مسابقات به شرح زیر است:

گروه A: فیلیپین، قزاقستان، تایپه، ازبکستان
گروه B: تایلند، کره جنوبی، ایران، استرالیا

برنامه بازی های ایران:
۷ شهریور )۲۹ آگوست(: ایران- کره جنوبی

۸ شهریور )۳۰ آگوست(: ایران - تایلند
۹ شهریور )۳۱ آگوست(: ایران - استرالیا

»صمد« محبوب ترین شماره 14 
بسکتبال آسیا

با اعلام صفحه رسمی مسابقات آسیاکاپ، صمد نیکخواه 
بهرامی محبوب ترین شماره ۱۴ آسیا شد، صفحه رسمی 
آسیاکاپ در پایان نظرسنجی  مردمی خود اعلام کرد که 
صمد نیکخواه بهرامی کاپیتان تیم ملی بسکتبال ایران، 
به عنوان محبوب ترین بازیکن شماره ۱۴ بسکتبال آسیا 

انتخاب شده است.
نیتو  مایکل  لبنان،  از  عزالدین  کریم  نظرسنجی  این  در 
از فیلیپین، دیوید اوکورا از استرالیا، ایوب الهوساوی از 
یوسف  ژاپن،  از  تاکه ئوچی  کاسوکه  سعودی،  عربستان 
حمزه از فلسطین و ژی چیه شن از چین حضور داشتند، 
صمد نیکخواه بهرامی در المپیک ۲۰۲۰ توکیو نیز پرچمدار 

کاروان ورزشی ایران خواهد بود.
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شهرآورد نود و ششم پایتخت به مزخرف ترین شکل ممکن 
از دو تیمِ متمول و  تمام شد! یک نمایشِ مفتضحانه 
پرمدعای فوتبال ایران، که بازنده ای جز فوتبال ایران نداشت.
درخصوص سطح فنی بازی، نمی توان صحبت خاصی 
کرد، یک فوتبال بدون ریسک و کسالت بار، که در نهایت 
در ضیافت پنالتی ها به سود استقلال به پایان رسید تا 
شاگردان فرهاد مجیدی فاتحِ این فوتبالِ سرد و بی روح 

باشند.
اما از قدیم می گویند؛ شهرآورد تهران، ویترینِ فوتبال ایران 
است. به حق این جمله حقیقتی از این مارکتِ بی داستان 

است که بزرگترین رقابتش هم چیزی برای عرضه ندارد.
همه ما می دانیم که فوتبال ایران یک فوتبال تماماً دولتی 

است، فوتبالی که باشگاه های آن، به صورت مستقیم یا 
غیرمستقیم از خزانه دولت تغذیه می کنند و جز بهره برداری 
نادرست از بیت المال، تحمیل مدیران سفارشی و عدم 
حرفه ای سازی زیرساخت ها چیزی برای فوتبالمان به ارمغان 
نقطه بن بست  داربی ۹۶،  اما بدون شک،  نیاورده است، 

فوتبال دولتی بود.
نکته مهم اینجاست؛ هزینه های سرسام آور دولتی ها، در 
شرایطی از جیبِ امثالِ من و شما خرج می شود، که در 
فوتبال ایران چیزی بیش از ۶۰ درصد از درآمد باشگاه های 
ما، توسط دولت یا شرکت  یا صنعت های مادر که عموما 
بنگاه های بزرگ نیمه دولتی هستند تامین می شود، جالب 
از  توجهی  قابل  بخشِ  دولتی،  از کمک های  آنکه پس 
درآمدها، توسط حامیان مالی یا همان مقوله اسپانسرینگ 
تامین می شود که آن بخش هم در اصل ریشه در منابع 
دولتی دارد، اما نکته قابل تامل جایی است که حتی با 
وجود ارتزاقِ دولتی تیم های فوتبال ایران، با این سیستم 
هم  هنوز  کشورمان،  ورزش  در  دولتی  فشل  مدیریتِ 
اغلبِ این تیم ها علی الخصوص سرخابی های پایتخت ابََر 
بدهکارانی هستند که پرونده های ریز و درشتی در مجامع  
بین المللی دارند و هرساله با چالش ها و بحران های مالی 

عجیبی روبه رو می شوند، در شرایطی که این وضعیت، 
نه تنها استقلال و پرسپولیس را تبدیل به یک بنگاه های 
اقتصادی سودده نکرده، بلکه از آن ها، دو باشگاهِ ورشکسته 
ساخته است، یعنی این حجم از سرمایه گذاری که توسط 
و  مالی  بازدهی  هیچ  می شود،  انجام  فوتبال  در  دولت 
توسعه اقتصادی که ندارد به کنار، یک فوتبال بی کیفیت 
را هم تحویل داده است، تیم هایی که با هزینه های گزاف، 
از جیبِ دولت، تنها به ارائه یک بازی »حال به هم زن« 
در دیداری که به شناسنامه فوتبال ایران معروف است، 

ختم می شود.
تا زمانی که فوتبال ایران از رانتِ دولتی استفاده کند، این 
دایره مالی نجومی وابسته به بیت المال، روز به روز بیشتر 
است،  کاسه  کاسه همان  و  آش  آش همان  و  می شود 
بهرحال فوتبال ایران نیاز به یک اصلاحِ اساسی دارد که 
اصلی ترین آن مقوله خصوصی سازی صحیح است، این 
موضوع بدین معناست که از یک طرف برای سرمایه گذار 
بخش خصوصی، منافع مادی و بازده اقتصادی تعریف شود 
و از طرفِ دیگر به سودآوری و رونق اقتصادی باشگاه ها 

کمک کند.
مبحث خصوصی سازی سرخابی ها سالیان مدیدی است 

دولتِ  اما  مانده است،  باقی  در حد شعار  در هر دولت، 
با  اقداماتش در مقوله ورزش،  باید در اصلی ترین  جدید 
و  خصولتی سازی  از  خصوصی سازی،  موضوعِ  جداسازی 
اختصاص سازی، مالكیت و مدیریت باشگاه ها در فوتبال 
ایران را در كمترین زمان ممکن و با حداكثر بازدهی، به 
روش های درست به بخش خصوصی منتقل كند، اینها همه 
مواردی است که، در مبحث »تحول در نظام باشگاهداری« 
فوتبال ایران تعریف می شود، البته این تحول، قطعا نباید 
از  شود،  اجرایی  پایتخت  سرخابی های  درخصوص  تنها 
خودروسازان تهرانی گرفته تا صنعتی دولتی ها، همه و همه 
باید در این طرح تحولی، به یک نظام جامع برسند تا بالاخره 

دستِ فوتبال از بیت المال جدا شود.
می دانیم باتوجه به نبود زیرساخت ها و بستر مناسب، طرح 
تحول نظام باشگاهداری بسیار زمان بر خواهد بود، اما بهتر 
است، دولت جدید با همراهی مسئولین قضایی کشور به 
ابهاماتِ مالی فراوانِ فوتبال، علی الخصوص در سرخابی های 
پایتخت، اعم از شفاف سازی در موضوعاتی چون درآمدهای 
قرارداد  و  مالی  گردش های  حساب های  صورت  باشگاه، 
اعضای تیم ها ورود کنند و بیش از این، موجب هدر رفتن 

پول، از بیت المال نشوند.

محمدرضاولیزاده

دبیرتحریریه

استقلال فاتحِ داربی بی کیفیت ها؛

غصب و غارتِ »بیت المال«


